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CONSELL DE BARRI DE BON PASTOR  - RESUM DELS PUNTS DE L’ORDRE DEL DIA I 

ACORDS 

29 de novembre de 2018   18:30h 

Centre Cívic de Bon Pastor 

 

Assistents 

Presidenta:  Laia Ortiz. Regidora del Districte de Sant Andreu. 

 

Comissió de Seguiment: 

 

Josep Maria Fanlo. Conseller de Barri de Bon Pastor.   

Carlos Rodríguez Escuredo. Conseller GM ERC-AM. 

Marcos Rodríguez. Conseller GM PSC  

Jordi Obón. Conseller GM Ciutadans. 

Carme Santana. Consellera GM PP 

 

Associació de Veïns i Veïnes de Bon Pastor  

Penya Barcelonista Bon Pastor 

 

Assistents: 

 

Assistència total en el moment de màxima afluència:     55 

Ciutadanes i ciutadans:       29 

Representants d’entitats:       10 

Altres (consellers, tècnics i ponents)      16 

 

Representants de les següents entitats 

Rebost Solidari de Bon Pastor 

Banc del Temps de Bon Pastor 

Coral Amics del Bon Pastor 

 

Tècnics Municipals i ponents 

Carme Turégano. Gerent del Districte. 

Enric Serra. Director de Llicències i Espai públic  

Joan Manel Homdedéu. Direcció de Serveis a les Persones i al Territori. 

Pere Almera. Tècnic referent de Bon Pastor 

Joan Escayola. Guàrdia Urbana de Barcelona 
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Vanessa Rey. Guàrdia Urbana de Barcelona 

Albert Aixalà. Responsable de Democràcia Activa 

German Gutiérrez. Institut Barcelona Esports 

Hermes Solé. Institut Barcelona Esports 

Miquel Àngel Lozano. Cap de projecte Pla de Barris Bon Pastor Baró de Viver 

 

Ordre del dia 

1. Informe de la regidora 

2. Projecte de noves pistes de pàdel 

3. Polígon industrial de Bon Pastor. Projectes de formació i ocupació 

4. Precs i preguntes 

 
1. Informe de la regidora 

La sessió s’inicia a les 18.30 i la Regidora del Districte de Sant Andreu, Laia Ortiz,  dóna 

la benvinguda als assistents i presenta l’ordre del dia. La regidora fa un resum de les 

principals actuacions que s’estan duent a terme al barri: 

- Obres de l’Institut Cristòfol Colom. No s’han pogut començar perquè s’ha hagut 

de negociar amb la direcció la instal·lació d’uns mòduls per permetre acabar el 

curs tot iniciant les obres. 

- Enllumenat. S’ha iniciat la renovació de l’enllumenat als carrers de Tàrrega i 

Alfarràs. 

- Autobusos. S’ha fet l’allargament de l’H8 fins a Bon Pastor i s’ha posat en marxa 

el bus 133. 

- Obres d’urbanització. La Plaça Mossèn Cortines estarà acabada a finals de 2018. 

- Processos participatius. S’ha posat en marxa el procés “Dissenyem la zona 

verda de les Cases Barates” i s’ha realitzat una acció participativa sobre la Casa 

d’Enric Sanchís. 

- Campanya de Civisme. Es posarà en marxa amb la col·laboració de l’Associació 

de Veïns i Veïnes de Bon Pastor. 

- Pla de Barris. En finalitzar el mandat s’hauran fet intervencions per valora de 20 

milions d’euros. 

- Polígon industrial. S’estan introduint canvis i instal·lant noves empreses. 

- Nau Vila Besós. Espai de 3.000m2 d’emmagatzematge i de col·laboració entre 

entitats (16 actualment) i dinamitzat per Andròmines S’ha inaugurat el 29 de 

novembre. 

- Casal de Gent Gran. S’inaugurarà el 14 de desembre a les 18h. 

- Mercat de Bon Pastor. Està previst que s’obri el maig de 2019. 
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2. Projecte de noves pistes de pàdel  

Els tècnics de l’Institut Barcelona Esports presenten el projecte de reforma de les 

actuals pistes de la Llosa.   

La instal·lació, situada sobre la Ronda Litoral i construïda el 1991, consta de 4 pistes de 

tennis, pistes de pàdel i de petanca. El projecte de reforma preveu convertir-les en 2 

pistes de tennis i 4 pistes de pàdel, dues de les quals podran tenir graderies. Les pistes 

de pàdel tindran dues xarxes de protecció: les pròpies de la pista i les exteriors. Per 

tant, estaran més protegides que ara. 

Es modificarà tota la instal·lació elèctrica i es substituiran tots els focus per focus led i 

les actuals pistes de petanca es convertiran en un espai polivalent, que serà la recepció 

del centre. 

Les obres de les pistes de tennis i pàdel tenen un pressupost de 400.000 euros, han 

començat el 14 de novembre i s’acabaran el març/abril de 2019. 

Les pistes de petanca s’ubicaran en un solar del CEM Bon Pastor: 2 d’elles seran de 

mida internacional per fer competició i 2 seran més petites. Les obres de la nova 

petanca s’han iniciat el 29 de novembre i s’acabaran el 15 de gener de 2019, amb un 

pressupost d’uns 40.000 euros. 

Podeu consultar els plànols i la presentació del projecte a l’enllaç: 

https://decidim-barcelona-new.s3.amazonaws.com/decidim-

barcelona/uploads/decidim/attachment/file/4064/PRESENTACI%C3%93_OBRES_la_Llo

sa_bon_Pastor.pdf 

 

3. Polígon industrial de Bon Pastor  

Els tècnics de Barcelona Activa i el cap de projecte del Pla de barris de Bon Pastor-Baró 

de Viver expliquen les actuacions que s’estan fent per impulsar el polígon. 

El Pla de Desenvolupament Econòmic del Districte permet impulsar l’ocupació al 

districte. Des de Barcelona Activa s’han atès 229 persones aturades fins el mes 

d’octubre (75% de les quals no tenen cap ingrés) i més de 80 han trobat feina (un 

40%). El programa Treball als barris té oficina d’atenció al Centre Cívic. 

El Pla de barris han fet diverses actuacions (programa Barri d’oficis, suport a dones per 

obtenir el carnet de conduir professional, etc.) i s’han començat les entrevistes per 

contactar 105 persones als 16 barris del Pla de Barris. 10 d’elles seran de Bon Pastor. 

https://decidim-barcelona-new.s3.amazonaws.com/decidim-barcelona/uploads/decidim/attachment/file/4064/PRESENTACI%C3%93_OBRES_la_Llosa_bon_Pastor.pdf
https://decidim-barcelona-new.s3.amazonaws.com/decidim-barcelona/uploads/decidim/attachment/file/4064/PRESENTACI%C3%93_OBRES_la_Llosa_bon_Pastor.pdf
https://decidim-barcelona-new.s3.amazonaws.com/decidim-barcelona/uploads/decidim/attachment/file/4064/PRESENTACI%C3%93_OBRES_la_Llosa_bon_Pastor.pdf
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La presentació de les mesures de dinamització i ocupació impulsades pel Pla de barris 

està disponible a l’enllaç: https://decidim-barcelona-new.s3.amazonaws.com/decidim-

barcelona/uploads/decidim/attachment/file/4066/20181129_Ocupaci%C3%B3_i_dina

mitzaci%C3%B3_industrial.pdf 

 

Els Polígons de Bon Pastor (Montsolís, Torrent d’Estadella, Verneda Industrial i Cobega) 

tenen 558 empreses i la majoria, el 65%, són al barri de Bon Pastor. Un 95% tenen 

menys de 50 treballadors i només 27 empreses en tenen més.  

La meitat de les empreses d’aquests polígons ja tenen contacte amb Barcelona Activa, 

principalment a través del servei de cerca de treballadors. 

La presentació del pla de dinamització del polígon està disponible a l’enllaç: 

https://decidim-barcelona-new.s3.amazonaws.com/decidim-

barcelona/uploads/decidim/attachment/file/4065/Pol%C3%ADgon_Bon_Pastor_-

_presentaci%C3%B3_Consell_de_barri_2018_11_20_plant.pdf 

 

 

4. Precs i preguntes 

Els veïns expressen les següents queixes o peticions, que es remetran als 

departaments municipals corresponents: 

Preguntes/Comentaris Respostes 

Es demana fer una neteja de l’espai sota 

la Ronda i les pistes de pàdel. Està molt 

brut i genera presència de rates a la Llosa. 

Es demanarà que es netegi però el 

problema és que no pertany a 

l’Ajuntament sinó al Consell Comarcal del 

Barcelonès. 

S’expressa la queixa per la desaparició de 

la cal·listènia a La Llosa  i es pregunta si 

els Diables seguiran tenint l’espai que ara 

tenen. 

 

L’AV agraeix l’impuls que s’està donant al 

polígon i pregunta per les característiques 

de la nova contractació de les empreses 

en el marc de Barcelona Activa. 

S’exigeix a les empreses contractes de 6 

mesos amb els salari mínim de ciutat 

(1.088 euros bruts). També s’ofereix 

assessorament legal en drets laborals als 

treballadors. 

https://decidim-barcelona-new.s3.amazonaws.com/decidim-barcelona/uploads/decidim/attachment/file/4066/20181129_Ocupaci%C3%B3_i_dinamitzaci%C3%B3_industrial.pdf
https://decidim-barcelona-new.s3.amazonaws.com/decidim-barcelona/uploads/decidim/attachment/file/4066/20181129_Ocupaci%C3%B3_i_dinamitzaci%C3%B3_industrial.pdf
https://decidim-barcelona-new.s3.amazonaws.com/decidim-barcelona/uploads/decidim/attachment/file/4066/20181129_Ocupaci%C3%B3_i_dinamitzaci%C3%B3_industrial.pdf
https://decidim-barcelona-new.s3.amazonaws.com/decidim-barcelona/uploads/decidim/attachment/file/4065/Pol%C3%ADgon_Bon_Pastor_-_presentaci%C3%B3_Consell_de_barri_2018_11_20_plant.pdf
https://decidim-barcelona-new.s3.amazonaws.com/decidim-barcelona/uploads/decidim/attachment/file/4065/Pol%C3%ADgon_Bon_Pastor_-_presentaci%C3%B3_Consell_de_barri_2018_11_20_plant.pdf
https://decidim-barcelona-new.s3.amazonaws.com/decidim-barcelona/uploads/decidim/attachment/file/4065/Pol%C3%ADgon_Bon_Pastor_-_presentaci%C3%B3_Consell_de_barri_2018_11_20_plant.pdf
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Es pregunta per l’ampliació de la 

Maquinista i quina afectació pot tenir. 

Es va aprovar una MPGM en el mandat 

anterior que permet una gran ampliació 

del centre comercial. L’actual equip de 

govern no ha acceptat el Pla Especial 

presentat per l’empresa i ha començat 

una negociació amb l’empresa.  

L’escola sí que es farà de forma definitiva 

en els terrenys previstos com 

equipament. 

Antiga Mercedez-Benz. Es pregunta si 

s’ha venut i es pregunta pel document 

que es va elaborar abans de 2011 sobre 

els usos que podrien tenir els seus 

terrenys. 

És un espai de 100.000m2 amb una 

qualificació de sòl industrial. L’ha comprat 

un fons d’inversió i han contactat amb el 

Districte. Hi ha una reunió prevista al 

desembre i ara cal conèixer quines són les 

seves intencions per valorar quina canvis 

es podrien promoure. 

Hi podria haver una part d’habitatge, 

zona verda, una part de serveis i una part 

industrial, amb l’objectiu de millorar la 

connexió del barri amb Sant Andreu. 

Obertura carrer Cordelles de Sant Adrià a 

Torrent d’Estadella. 

L’Institut Municipal d’Urbanisme ha 

iniciat l’expropiació del carrer Cordelles. 

Quan estigui feta, es podrà obrir el carrer. 

Pont del carrer Santander. Es podria fer 

més accessible? 

 

Autobusos Carrer SAS. Actualment hi 

passen 3 o 4 autobusos. Es demana si el 

bus 60 podria passar per Ciutat Asunción. 

Els nous autobusos han millorat la 

connexió amb diversos barris: St. Andreu, 

la Verneda i Sant Martí. 

Autobusos. S’expressa la queixa de que 

ara no hi ha cap autobús que vagi al 

centre de Barcelona. 

El bus B24 va fins a la Plaça Urquinaona. 

Falta d’il·luminació nadalenca al carrer 

SAS i a Enric Sanchís, que és una zona 

central del barri. 

 

Poda d’arbres i enllumenat. Es diu que fa S’ha iniciat el canvi en la il·luminació dels 
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5 anys que no es poden i això afecta a la 

il·luminació i als veïns. 

carrers Alfarràs, Tàrrega i Claramunt. A 

Sèquia Madriguera i altres el canvi 

s’iniciarà al gener. 

Situació de la Casa Verònica. La propietat s’ha mostrat d’acord en què 

la casa passi a ser propietat de 

l’Ajuntament. 

Solars buits a St. Adrià / SAS Si és un solar privat l’Ajuntament no hi 

pot fer gaire. Des d’Ecologia Urbana 

s’està estudiant si es pot fer una 

intervenció per retirar la brutícia. 

 

 


